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臺灣土地銀行 103 年五職等至七職等新進人員甄試試題 

 
等 別：七職等 

類 科：專業會計人員、電子金融業務人員 

科 目：國文及英文 

 

壹、國文【第 1-25 題，每題 2分，共計 25 題，佔 50 分】 

  下列「」內的注音何者錯誤？ 

淵「藪」(ㄙㄡˇ )   惺「忪」(ㄙㄨㄥ)  

「罹 」難(ㄌㄧˊ)   「掮 」客(ㄐㄧㄢ) 

  「罪無可逭」其中「逭」字的讀音，與下列各選項「」內的讀音何者相同？ 

「宦」官   美「觀」  「管」轄  「專」輯 

  下列四個詞語中，哪ㄧ個「強」字的讀法與其他三者不同？ 

強暴   倔強   逞強  強硬 

  下列詞語何者有錯別字？ 

寬宏大量   以偏概全  不曲不撓  離經叛道 

  財源短「ㄔㄨˋ」，「ㄔㄨˋ」的正確字是下列何者？ 

絀   拙   黜  詘 

  下列文句，何者沒有錯別字？ 

當你遇到挫折時必須艱忍不拔，才能突破困境 

影視圈有不凋的偶像，猶如常青樹般迄立不搖 

她是董事長的掌上明珠，追求的人如過江之鯽 

虎父無犬子，張總裁的幾個兒子都能克劭箕裘 

  「民胞物與」ㄧ詞中，「與」字的解釋，下列何者正確？ 

同類   提供   親屬  關切 

  下列詞語，何者與「視民如傷」意義最相近？ 

晨昏定省   蒼蒼烝民  暮鼓晨鐘  關心民瘼 

  「白雲蒼狗」比喻： 

景色十分宜人  世事變化無常 生活安樂富裕 文章極為高妙 

  以下為ㄧ段現代散文，依其文意，下列何者排列順序最適當？ 

「規勸乃是朋友中間應有之義，但是談何容易。 

甲、哪有餘力規勸別人 乙、自己都難以明辨是非 

丙、名利場中，沆瀣一氣 丁、而在對方則又良藥苦口忠言逆耳誰又願意別人批他的逆

鱗？」(梁實秋《秋室雜文．談友誼》) 

甲乙丁丙   乙丙丁甲  丙乙甲丁  丁甲乙丙 

  閱讀下文，下列何者為依序填入□內最適合的詞語？ 

「灰雲低空疾走，北風□起白浪飛揚墨藍海面。海湧伯手握舵柄兩眼□□著猛烈起伏的船

尖，粗勇仔腳步□□，收拾著甲板上凌亂□□的漁繩。」(節選自廖鴻基《討海人．丁

挽》) 

掃/凝視/踉蹌/糾結   掃/掃瞄/穩健/錯綜  

飄/凝視/踉蹌/糾結   飄/掃瞄/穩健/錯綜 

  「曾經有人問我，你什麼時候開始熱愛生命？我真的無從回答，也許我一生下來就有這種
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情感，也許來自於我的父母。我的父親是一個樂善好施的人，他一生缺錢，但他沒缺過笑

聲。」(節選自利奧．巴士卡利《愛．生活與學習》) 

上文中「他ㄧ生缺錢，但他沒缺過笑聲。」表現作者父親充滿何種情味？ 

與人為善   成人之美  知足常樂  慈悲喜捨 

  「是的，我要結婚了，跟ㄧ個你根本沒聽說過，也想像不到的女孩結婚。她懂得實在不

多，剛剛好夠懂得如何用更多的信任讓我誠實，而不是以猜忌、揭露使我羞辱。」(節選

自楊照《軍旅札記》)文中「她懂得實在不多，剛剛好夠懂得如何用更多的信任讓我誠

實」表現作者與女友之間充滿何種貞定情感？ 

相知相許   相安無事  相依為命  相濡以沫 

  有關文句的語意，下列何者具有層層遞進表現方式？ 

筆在手，畫在目，淚在兩岸臨風   

我沒有風，沒有雨，沒有淒切的樹聲 

讀書為考試，考試為升學，升學為留美   

讀家書的心情，宜狂哭，宜痛飲，宜擂鼓 

  依現行公文程式條例規定，對總統有所呈請或報告時，應使用下列何種公文書？ 

令   呈   咨  函 

  有關「函」之正文的敘述，下列何者錯誤？ 

訂有辦理或復文期限者，應在「主旨」段內敘明 

承轉公文，不須摘敘來文要點，只須在「稿」內書寫：「照錄原文，敘至某處」字樣 

概括的期望語如「請 核示」等，列入「主旨」，不可在「辦法」段內重複 

文末首長簽署，敘稿時，為簡化起見，首長職銜之下僅書「姓」，名字則以「○○」表

示 

  下列選項，何者沒有錯別宇？ 

戰戰競競   一轟而散  唾手可得  堂目結舌 

  有關書信結尾問候語的敘述，下列何者不恰當？ 

對父母用「敬請 福安」  對商界長輩用「敬請 撰安」 

對商界平輩用「順請 大安」  對母校師長用「恭請 誨安」 

  下列標語，何者不適合用於「訴求工業安全」？ 

一點小漏氣，造成大危機    操作不專心，傷害伴你身 

把清潔還給大地，把健康留給大家  管線器具維護好，安全無虞性能高 

  下列題辭，何者適合用於「慶賀商店開業」？ 

駿業宏開  妙手回春  樂善好施  暮鼓晨鐘 

  下列選項，何者不是外語音譯的詞彙？ 

派對  駭客  麵包  幽默 

  民國103年干支紀年為甲午，則民國110年干支紀年為： 

乙未  丙寅  庚午  辛丑 

  「胸中存灼見，眼底辨秋毫」的對聯，適合張貼於下列何種店家？ 

米店  銀樓  眼鏡行  傢俱行 

  有關喪葬用語的敘述，下列何者錯誤？ 

得年：往生者卒年三十歲以下  未亡人：妻子去世，丈夫的自稱 

先嚴：對他人稱自己已去世的父親  棘人：居父母喪者的自稱 

  有關規章用語的敘述，下列何者錯誤？ 
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應：是「應當」，肯定非如此不可的意思，毫無通融餘地 

得：是「可以」，與「應」相似，仍有強制性，不過語氣略微和緩 

但：通常稱為「但書」，原則既已確定如有例外，則用「但」字開頭 

均：兩個以上之項目(人、事、機關等)，予以同等看待的情況時使用 

貳、英文【第26-50題，每題2分，共計25題，佔50分】 

 一、字彙測驗【請依照句子前後文意，選出最適當的答案】 

  I don't need any______ .I can do everything on my own. 

assistance   identity   postage   opportunity  
  Don't use such ______ language on formal occasions, such as a jab interview.It's rude. 

typical   marvel ous  sufficient   offensive  
  Drunk driving is a serious ______ of traffic laws and the penalty could be severe. 

defense   harmony   violation   circulation  

  Over 30% of all the ______ land of the country has been used to build factories, so shortage of 

food crops in the near future is expected. 

sterile   remote   exotic   agricultural  
  ln a ______ populated district, life is more convenient but housing is often very expensive. 

dimly   densely   bitterly   randomly  
  The manager, who obviously lacks leadership, must be replaced right away so as to ______ the 

working morale. 

boost   corrupt   enforce   overlook  
  As a hostage. I had no______ but give the robber all my cash and jewelry, hoping that he 

wouldn't kill me.  

 gratitude  enthusiasm   alternative   qualification 
 

  Maria lost her _____ and yelled at the waiter when he dropped the food on her lap.  

 solitude   composure   revenue   melancholy 
 

二、文法測驗【請在下列各題中選出最適當的答案】 

  Aspirin can be poisonous when ______ in excessive amounts. 

taken   taking   is take n  to be taken  
  However attractive the two job offers seem to me, I decided to pursue further study abroad and 

accept ______ of them after lengthy consideration. 

no   any   either   neither  
  ______the consumer demand for ivory, many African elephants are being slaughtered ruthlessly.

Due to    Regardless of    

Because    Despite the fact that  
  l didn't know you were asleep. Otherwise, I ______ so much noise. 

won't make    didn't make    

hadn't made    wouldn't have made  
  Terry is engaged in several business ventures, ______ profitable. 

none of them are   but none of them being 

only one of them is  only one of which is 
   In order to makethe discussion easier, Professor Lirecommended our class_______ into 6 groups. 

 to divide   being divided   be divided   to be divided 
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   I can't decide _______ take a year off from work and travel around the world.  

 should I    that I should   

 whether or notto   whether should I  
 

三、克漏字測驗【請依照段落上下文意，選出最適當的答案】 

People make judgments about theworld and rely on their internal perspectives to determine 

right from wrong. When asked if two and two equal four, those with an understanding of  41  
will most likely agree that the answer is four. However, when placed in a group, people tend to 

act  42  from what they do as individuals and often feel pressured to conform despite what they 

know to be true. For instance, if everyone suddenly began saying that two and two equal five, 

those who know better might feel pressured to  43  the truth they know.  

The result from a famous experiment conducted by social psychologist Soloman Asch 

revealed much about how people behave when  44  by a group. In the experiment, groups of 
students were invited to participate in a “vision test.＂However, what was being tested was not 

vision but 45 the way individuals responded to social pressures. The test placed one unsuspecting 

student in a room full of others who agreed to lie about what they saw on an eye chart. When 

asked to choose between what they truly saw and what the group saw, 32% of the participants 

conformed to the opinion of the group.  
   linguistics  astronomy  chemistry   mathematics  
  calmly secretly differently conservatively 

 

  tell       betray  accept exaggerate 
  influenced   imitated  expressed   related  
  instead  still  even  neither     

四、閱讀測驗【請依照段落上下文意，選出最適當的答案】 

Millions of people, both male and female, undergo cosmetic surgery every year. Modern 

plastic surgeons can alter almost any aspect of physical appearance, from facial features to body 

shape. While some cosmetic surgery is done for medical reasons, many other procedures are 

voluntary. Weighting the pros and cons before having cosmetic surgery can help people make a 

right decision.  

For some, having cosmetic surgery can be vital toconfidence levels and self-image. If you 

have a physical feature that you've spent years wishing were different or that has a recognizable 

impact on your daily life or health, this is usually an indication that it is something you truly 

desire to change. However, obsession over a specific facial or body feature can indicate mental 

health issues, and therapy might be a better option than surgery.  

Another big benefit comes to those who have health issues related to their appearances that 

bother them. Some women with very large breasts experience excruciating back pain that a breast 

reduction can reduce significantly. A nose job canpotentially reduce sinus infections, and the 

removal of breast tissue in men can lower the risk of cancer in that tissue. These are just a few of 

the health problems that can be alleviated through cosmetic surgery.  

Cosmetic surgery is still surgery and shouldn't be taken lightly. The potential for 

complications exists, Just as for any other operation. Pain is a significant drawback to plastic 

surgery, and recovery times can be as long as six months in some cases. Some patients may be at 

risk for severe reactions to anesthesia or may develop health problems such as hemorrhaging as a 
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result of their surgery.  

Sometimes the surgery doesn't produce the results the patient desires. This is often a 

problem with expectations, not with the skill of the surgeon. Expecting unrealistic results, such as 

that surgery will make you look like a movie star or automatically solve all of your dating 

problems, can be a significant drawback to having cosmetic procedures. Besides, cosmetic 

surgery can be expensive and is usually not covered by medical insurance. There may also be a 

financial loss due to time taken off work for recovery.  
 According to the passage, what can be inferred about cosmetic surgery？  

Much more women than men would like to try it.  

Many people take it out of their own accord instead of being forced to.  

It has been able to change any aspect of one's appearances since it was invented.  

Obsession with a certainbody feature adequately explains why people take cosmetic surgery.  
  What is mentioned in the passage as a reason for cosmetic surgery？  

 To be discovered by a talent scout.  

 To win a beauty contest.  

 To find a better job.  

 To improve one's ego.  
  Which of the following best summarizes the third paragraph？  

 Cosmetic surgery can help relieve one's health problems.  

 Women with large breasts had better take a breast reduction procedure.  

 Those who suffer from sinus infections should have a nose surgery.  

 Cosmetic surgery helps to lower the risk of breast cancer.  
  Which of the following problems of cosmetic surgery is NOT mentioned in the passage？  

 Patients might develop allergies because of anesthesia.  

 Patients might get very disappointed due to their unrealistic expectations. 

 Patients might get infected due to poor medical equipment.  

 Patients might suffer from pain and spend a long time healing the wound.  
  Which of the following best describes the author's attitude towards cosmetic surgery？ 

 It's risky, sodon't take it.  

 It really enhances one's appearances, so it is worthwhile after all.  

 It merely satisfies one's vanity and doesn't help much in one's life.  

 It has both benefits and drawbacks, so people must make their own decisions.  
 


